
 

Sjoeler Stefan Kiwiet uit 
Gramsbergen klopt ervaren 

wereldkampioenen én zijn vader 
De sjoelwereld staat op z'n kop. Want niet een ervaren ‘schijvenschuiver’ is de kersverse 

wereldkampioen maar een nieuwkomer: de zestienjarige Stefan Kiwiet. De jongeling uit 

Gramsbergen doet voor de eerste keer mee aan de strijd om de mondiale titel. Hij komt, 

ziet en overwint in de beurshal van Hude-Wüsting, dorp onder de rook van de Noord-

Duitse stad Oldenburg. Tot ieders verbazing; vooral voor de buitenlandse sjoelers want 

in eigen land is Stefan al geen onbekende meer. 

Als junior bouwt hij al een indrukwekkende erelijst op. Van 2015 tot en met 2017 
verovert hij drie Nederlandse titels op rij bij de jeugd. Vanaf zestien jaar sjoel je bij de 
senioren. Op het in april gehouden NK wordt Stefan Kiwiet in zijn debuutjaar bij de 
volwassenen zesde, waarmee hij zich plaatst voor het WK. Ook zijn vader Wim (51) 
kwalificeert zich, als negende. Hij kijkt tevreden terug op het ook voor hemzelf eerste 
wereldkampioenschap. In de voorronde op vrijdag wordt vader Kiwiet 27ste, Stefan 
zesde. Zaterdag in de knock-outfase loopt het ook lekker voor Wim. Tot hij in de 
derde ronde zijn Waterloo vindt, uitgerekend tegen zoonlief. ,,Hij heeft me mooi 
ingemaakt, met 10-2. Toen kon ik op de tribune gaan zitten, wat minstens net zo 
spannend was. Maar ik kan wel zeggen dat ik van de wereldkampioen heb verloren, 
ha ha.’’ 

 Wat dacht je toen, Stefan? Ik kan de hele wereld aan? 
,,Ik kan meestal wel goed tegen de spanning van wedstrijden. In de kwartfinale won 
ik duidelijk met 10-4. Maar in de halve finale moest ik tegen Dick Eijlers, die al twee 
keer wereldkampioen is geweest. Ik denk nooit dat ik niet kan winnen, ik kijk altijd 
gewoon hoe ver ik kom. Maar ik kwam toch dik achter, met 9-1, die wedstrijd ging tot 
elf punten. Als ik nog één potje met twintig stenen in twee beurten zou verliezen, lag 
ik er uit. Mijn vader dacht al dat Dick het nooit meer zou weggeven, maar ik kon toch 
ontsnappen en won met 11-9. Dick was wel wat teleurgesteld.’’ 

En in de finale rekende je af met nog een meervoudig 
wereldkampioen? 
 ,,Siem Oostenbrink, die was de laatste drie keer wereldkampioen geworden. En heel 
vaak Nederlands kampioen, hij was de grote favoriet. De druk lag ook echt bij hem, ik 
was al blij met een tweede plaats op mijn eerste WK. Maar het ging mooi tegen 
elkaar op, het was meteen een echte wedstrijd. Ik won met 14-10!’’  

 

 



 

Levert zo'n wereldtitel nog wat op? 
,,Nou, geen geld hoor maar wel de eer, een mooie trofee en een beker. Ik heb veel 
felicitaties gekregen, telefoontjes, kaarten en op Facebook. Op de clubavond ben ik 
al gehuldigd en eind juni volgt nog een huldiging door de gemeente Hardenberg.’’  

Hoe lang doe je al aan wedstrijdsjoelen? 
,,Ongeveer vijf jaar. Bij mijn opa en oma zag ik een sjoelbak. 'Wat is dat?’, vroeg ik. 
Mijn opa sjoelde ook wedstrijden, toen hebben we een potje gespeeld. Dat vond ik 
leuk, en daarna ging ik meedoen aan toernooien. Mijn vader ging mee, voor de 
gezelligheid. In Gramsbergen werden we eerst lid van SIOS, Sjoelen Is Onze Sport, 
daarna ook van de Kleppersjoelers in Hardenberg die is aangesloten bij de 
Algemene Nederlandse Sjoelbond. Zo kon je ook meedoen aan NK-wedstrijden en 
nu het WK.’’ 

Heb je nog tijd voor andere hobby's? 
,,Mijn vader oefent altijd heel fanatiek, ik doe dat meestal pas de avond voor een 
wedstrijd. Verder doe ik nog aan wielrennen en mountainbiken, en ga ik naar de 
sportschool sinds ik begin dit seizoen stopte met voetballen. Ik had teveel last van 
blessures, helaas. Ik heb nu eindexamen havo gedaan en werk sindsdien veel bij 
mijn oom, die een geitenhouderij in Radewijk heeft. Vanaf half zeven 's morgens sta 
ik al in de stal. Als ik mijn diploma heb ga ik naar de Groene Welle voor de mbo-
opleiding groen, grond & infra. Verder doe ik aan gamen. Laatst mocht ik nog 
meedoen aan een FIFA-toernooi in Amsterdam, ik zat bij de 64 beste gamers na 
online-voorronden met 5.000 deelnemers. Verder heb ik de afgelopen tijd mijn 
theorie voor het rijexamen gehaald en ben ik geslaagd voor het trekkerrijbewijs. Het 
zijn wel mooie weken, hopelijk haal ik volgende week ook mijn havodiploma.’’ 

 

Puntentelling op WK 

Op de eerste wedstrijddag moesten de ruim 275 deelnemers, afkomstig uit Europa 
maar ook uit Suriname, Syrië, Verenigde Staten en Zuid-Korea, twintig ‘bakken 
gooien’. Dat is twintig keer gooien met dertig stenen, in drie beurten. De scores van 
die twintig ‘bakken’ worden bij elkaar opgeteld, waarna de beste 128 deelnemers 
doorgaan naar de finaledag. Dan worden knock-outpartijen gespeeld en neemt de 
nummer 1 het op tegen de nummer 128, en de nummer 2 tegen 127, et cetera. Om 
de vaart erin te houden wordt dan gespeeld met twintig stenen in twee beurten. Elk 
gewonnen potje levert twee punten op, een gelijke score één punt voor beide 
spelers. Wie het eerst negen punten haalt wint het duel, de halve finale gaat om elf 
punten, de grote finale om dertien punten. 

 

 

 



 

  

Tips van wereldkampioen Stefan voor ‘kerstsjoelers’ 

Sjoelen (in het Duits ‘Jakkolo’ genoemd en in het Engels ‘shovelboard’) is in 
Nederland een populair gezelschapsspel, dat vooral in de wintermaanden wordt 
gespeeld. Bij veel families wordt de sjoelbak een keer per jaar afgestoft, bijvoorbeeld 
met Kerstmis. Meestal wordt enigszins lukraak gegooid met de beukenhouten 
schijven. Maar wat adviseert wereldkampioen Stefan Kiwiet? 

* Bewaar de sjoelbak op een droge, niet te koude plek. Maak de sjoelbak glad met 
wat aardappelzetmeel. Dat werkt het best, gebruik geen was, en ook geen 
talkpoeder. Dat lijkt eerst goed te werken maar wordt daarna al snel stroef. 

* Zet de stenen in stapels naast de sjoelbak, en niet op het plankje voor je. Als ze er 
per ongeluk afvallen gelden ze als gegooid, en stenen terugpakken met je hand 
onder de plank door is verboden. 

* De hand-oogcoördinatie is heel belangrijk. Door vaak te oefenen slijp je 
automatismes in, en weet je precies hoe je je hand moet houden voor elk poortje. Bij 
het mikken op de middelste poortjes, voor drie of vier punten, moet je in het begin 
niet te hard gooien, anders kaatsen ze terug en heb je er met het gooien van de 
stenen daarna last van. En als je één of twee punten wilt gooien moet je mikken via 
een vast punt aan de zijkant van de bak. 

* Schuif de stenen met alle vingers van je hand. Met een snelle beweging van de 
duim een steen hard wegschieten doen we bijna nooit meer. Dan vliegt de steen 
hard door een poortje maar komt er regelmatig net zo hard weer uit, en dan telt dat 
niet. We hadden die manier van gooien een paar jaar geleden bij andere spelers 
gezien, maar sinds een half jaar zijn we daarmee gestopt. Sindsdien zijn onze scores 
nog weer beter geworden, we blijven ons zo continue ontwikkelen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



  

Stefan Kiwiet is verrassend wereldkampioen sjoelen geworden !! 

 

 

https://www.destentor.nl/hardenberg/sjoeler-stefan-kiwiet-uit-gramsbergen-klopt-ervaren-wereldkampioenen-en-zijn-vader~ae1e5a65/149992505/

